

# GATT

## COMMUNIQUÉ DE PRESSE

## PRESS RELEASE

GENERAL AGREEMENT ON  
TARIFFS AND TRADE

ACCORD GÉNÉRAL SUR  
LES TARIFS DOUANIERS ET LE COMMERCE

GATT/838

31 March 1964

### DENMARK CEASES TO INVOKE GATT ARTICLE XII

The Danish authorities have informed the Contracting Parties to the General Agreement on Tariffs and Trade, that the International Monetary Fund had recently expressed its belief that there is no longer balance-of-payments justification for the remaining Danish import restrictions. In consequence of this decision the Danish Government has informed the Contracting Parties that Denmark will no longer invoke Article XII of GATT. The Danish Government is now undertaking an examination of all remaining import restrictions and will in due course notify the Contracting Parties of any restriction which it may be applying contrary to the provisions of GATT.

END

### LE DANEMARK RENONCE A INVOQUER L'ARTICLE XII DE L'ACCORD GENERAL

Les autorités danoises ont informé les Parties Contractantes à l'Accord général sur les tarifs douaniers et le commerce que le Fonds monétaire international a récemment déclaré qu'à son avis aucun motif lié à la balance des paiements ne justifiait plus les restrictions encore appliquées aux importations danoises. Comme suite à cette déclaration, le gouvernement danois a fait savoir aux Parties Contractantes que le Danemark renonçait à invoquer l'article XII de l'Accord général. Le gouvernement danois entreprend actuellement un examen de toutes les restrictions aux importations qu'il applique encore, et il notifiera en temps utile aux Parties Contractantes toute restriction qu'il appliquerait en contravention aux dispositions de l'Accord général.

FIN